

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
Paix - Travail - Patrie  
-----  
MINISTERE DES FINANCES  
-----  
DIRECTION GENERALE DES DOUANES  
-----



REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace - Work - Fatherland  
-----  
MINISTRY OF FINANCE  
-----  
DIRECTORATE GENERAL OF CUSTOMS  
-----

Site Web : [www.douanes.cm](http://www.douanes.cm) / [www.customs.cm](http://www.customs.cm)

N° 470 /MINFI/DGD/DGD4

E-mail : [cab.douanes.cameroun@gmail.com](mailto:cab.douanes.cameroun@gmail.com)

Yaoundé, le 31 OCT 2022

## COMMUNIQUE

Le Directeur Général des Douanes rappelle au grand public, la mise en exploitation depuis plusieurs mois, d'une application informatique dénommée **COSMOS (Cameroon Customs Monitoring System)** et dédiée au contrôle des véhicules automobiles importés au Cameroun.

Ladite application est disponible sur le site : [www.portran.cm](http://www.portran.cm) et accessible via internet (PC, Téléphone, Tablette etc...).

A cet effet, il invite les propriétaires et toutes les personnes ayant un projet d'acquisition de véhicule automobile au Cameroun, à s'assurer de la présence du numéro de châssis dudit véhicule dans la base des données COSMOS.

Ils peuvent le cas échéant, se rapprocher des Services des Douanes compétents, à l'effet de procéder sans pénalités jusqu'au 31 Décembre 2022, à la régularisation des droits et taxes de Douane.

LE DIRECTEUR GENERAL DES DOUANES



*Angod Edwin Nwaga*

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

.....  
MINISTERE DES FINANCES

.....  
DIRECTION GENERALE DES DOUANES



REPUBLIC OF CAMEROON  
PEACE-WORK-FATHERLAND

.....  
MINISTRY OF FINANCE

.....  
DIRECTORATE GENERAL OF CUSTOMS

Site web: [www.douanes.cm](http://www.douanes.cm) / [www.customs.cm](http://www.customs.cm)

Email : [cab.douanes.cameroun@gmail.com](mailto:cab.douanes.cameroun@gmail.com)

01 NOV 2022

## COMMUNIQUE

The Director General of Customs hereby reminds the general public that a computer programme known as COSMOS (Cameroon Customs Monitoring System) has been in use for several months. It is dedicated to the control of motor vehicles imported into Cameroon.

The said application is available on the following website: [www.portran.cm](http://www.portran.cm). It is accessible via the internet (PC, telephones, tablets, etc.).

To this end, owners of motor vehicles and persons interested in acquiring such vehicles are hereby invited to ensure the presence of the vehicle identification number (VIN) in the COSMOS database.

They can, if necessary, contact the competent Customs Services in order to proceed with the regularization of applicable duties and taxes, with a waiver of penalties up to 31 December 2022.

THE DIRECTOR GENERAL OF CUSTOMS

Fouad Edwin Ntunga